
This volume seeks lo revisit the Franco-Maghrebian representations of 
maseulinilv in the line of the New Men's Studies examining the aesthe- 
licul expressions as well as their interconnectedness with the sociocultu
ral realities. In order lo emphasize the arts* role to rethink the codes of 
masculinity related lo social, national and cultural identities, it assembles 
the work of experts from different research fields as Maghrebian Studies. 
Gender and Queer Studies. Popular culture, Cinema and Media Studies, 
sociology and anthropology. Their contributions unveil the processes of 
formation, negotiation and trails format ion of «rendered and sexual norms in 
the societies at issue here providing an in-depth description of the variety 
of M a g h r e b i a n  M a s c u l i n i t i e s .

Dans la lignée des éludes sur le masculin, ce volume a pour objectif de revi
siter les manifestations de la masculinité en contexte franco-maghrébin en 
éclairant autant les expressions esthétiques que leur rapport aux réalités 
socioculturelles. Visant à souligner P impact des arts pour repenser les codes 
du masculin et leur lien aux identités, il réunit les réflexions des experts de 
diverses disciplines -  des éludes maghrébines 'classiques*, des éludes du 
genre et 'quecrL de la culture populjairé.1 d£ ^¡sociologie. l'anthropologie, 
du cinéma et des médias. Leurs eonilrif̂ utiïbitis! ivhdcnt Visibles les processus 
de constitution, de négociation et de reiîe.ĝ ejuçijpt.i des normes du genre et de 
la sexualité dans les sociétés ici e:n qùestipnikftablïssant une vision précise 
de la variété des m a s c u l i n i t é s  t t i a g h r é b i t i é ^ ' i i  ‘
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